

Title (en)

Aqueous, alkaline, silicate-containing composition for the bleaching of cellulosic fibres in the presence of percompounds.

Title (de)

Wässrige, alkalische, silikathaltige Zusammensetzung zum Bleichen von cellulosehaltigen Fasermaterialien in Gegenwart von Perverbindungen.

Title (fr)

Composition aqueuse alcaline contenant des silicates pour le blanchiment de matières fibreuses cellulosiques en présence de composés "per".

Publication

EP 0210132 A1 19870128 (DE)

Application

EP 86810313 A 19860714

Priority

- CH 114386 A 19860321
- CH 314285 A 19850719

Abstract (en)

[origin: US4751023A] A novel aqueous composition comprising (a) a mixture of monomeric and oligomeric compounds of the formula <IMAGE> (1) wherein Y1 is hydrogen or -CO-T1, R1, X1 and T1 are each independently C1-C4alkyl and m1 is an integer from 1 to 17, (b) a polyhydroxy compound, (c) an alkali metal silicate, (d) an alkali metal hydroxide, (e) a magnesium salt and (f) an alkali metal salt of an alkyldisulfonic, aryldisulfonic or alkaryldisulfonic acid. The composition is storage stable and is particularly suitable for use as bleaching activator and bleaching stabilizer for the pretreatment of cellulosic fibre materials with a bleaching liquor that contains a per compound.

Abstract (de)

Neue, wässrige Zusammensetzungen aus (a) einem Gemisch aus monomeren und oligomeren Verbindungen, die der Formel <IMAGE> entsprechen, worin Y1 Wasserstoff oder -CO-T1, R1, X1 und T1 je C1-C4-Alkyl und m1 1 bis 17 bedeuten, (b) einer Polyhydroxyverbindung, (c) einem Alkalimetallsilikat, (d) einem Alkalimetallhydroxid, (e) einem Magnesiumsalze und (f) einem Alkalimetallsalz einer Alkyl-, Aryl- oder Alkaryldisulfonsäure sind lagerstabil und eignen sich besonders gut dazu, als Bleichaktivator und -stabilisator bei der Vorbehandlung von cellulosehaltigen Fasermaterialien in Perverbindungen enthaltenden Bleichflotten verwendet zu werden.

IPC 1-7

D06L 3/02; C11D 3/39

IPC 8 full level

C11D 3/36 (2006.01); **C11D 3/37** (2006.01); **C11D 3/39** (2006.01); **D06L 3/02** (2006.01); **D06L 4/12** (2017.01)

CPC (source: EP US)

C11D 3/361 (2013.01 - EP US); **C11D 3/3703** (2013.01 - EP US); **C11D 3/394** (2013.01 - EP US); **D06L 4/12** (2016.12 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0112801 A1 19840704 - CIBA GEIGY AG [CH]
- [A] EP 0082823 A1 19830629 - CIBA GEIGY AG [CH]

Cited by

EP0584710A3; CN112739317A; US11583482B2; WO2020064270A1

Designated contracting state (EPC)

BE CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

EP 0210132 A1 19870128; EP 0210132 B1 19891227; EP 0210132 B2 19930407; DE 3667806 D1 19900201; US 4751023 A 19880614

DOCDB simple family (application)

EP 86810313 A 19860714; DE 3667806 T 19860714; US 88425586 A 19860714